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این روزنامه به عملکرد دولت در حوزه اقتصاد مقاومتی پرداخت و نوشت: 
بااین کــه از ابــاغ اصول کلی اقتصاد مقاومتی حــدود 17 ماه می گذرد، اما 
کارشناســان اقتصادی معتقدند هنوز پیش زمینه های مهم اجرای این روش 
نوین اقتصادی در کشــور فراهم نشــده و بایدهای آن تحقق نیافته است... 
رهبر معظم انقاب در30 بهمن 1392دســتور 24 بندی اقتصاد مقاومتی را 
کــه حاوی نگاه نوینی به اقتصاد ملی و افق آن بود، برای اجرا اباغ کردند و 
از دولت خواســتند با توجه به شرایط کشور به فوریت آن را اجرایی کند. اما 
پرسش اینجاست پس از گذشت 17 ماه چه اقدام عملی برای اجرای اقتصاد 
مقاومتی صورت گرفته و اگر صورت نگرفته، علت چیست؟ به زعم کارشناسان 
اقتصادی، دولت فعالیت مشــخصی در اجرای اقتصاد مقاومتی که بتوان قید 
»موثــر« به آن داد، انجام نــداده و اقدامات صورت گرفته هر چند مجدانه و 

دلسوزانه بوده اما کافی نبوده است.
دولت محافظه کار شده است

دنیای اقتصاد
مسعود نیلی مشاور اقتصادی روحانی در گفتگو با روزنامه دنیای اقتصاد 
درباره علت محافظه کاری دولت یازدهم در عرصه اقتصاد اظهار داشته است: 
اگر واقع بینانه نگاه کنید، این دولت در شرایط بسیار دشوار کاهش 23 درصدی 
درآمد سرانه طی دو سال و در شرایطی که سطح رفاه خانوارها به طور مستمر 
از سال 1386 به بعد در حال کاهش بوده و بازهم در شرایطی که تغییر خالص 
اشتغال در فاصله سال های 1384 تا 1391 تقریبا صفر بوده در حالی که به 
جمعیت در سن کار بیش از 7 میلیون نفر اضافه شده و باز هم در شرایطی 
که مردم حتی از نظر دسترسی به هوایی که تنفس می کنند و در بسیاری از 
مناطق کشور برای تامین آبی که نیاز دارند در مضیقه هستند، در حال اتخاذ 
این گونه تصمیمات و سیاست گذاری است. این شرایط خود به خود، تصمیمات 

را به سمت محافظه کاری می برد..
در شرایطی که با توجه به کاهش قیمت نفت، خود به خود دولت در ارائه 
خدمات به مردم تحت فشار است که حاصل آن، تقلیل کیفیت و کمیت خدمات 
دولتی در کنار محدودیت های تحریم که همچنان بر زندگی مردم فشار وارد 
می کند است، به ناچار گرایش هایی زمینه رشد و نمو پیدا می کند. باید واقع 
بین و صبور بود. با توجه به شرایط سختی که در آن قرار داریم، کوچک ترین 

تصمیم اشتباهی هزینه های سنگینی به دنبال خواهد داشت. 
شرایط کشور بسیار حساس و دشوار است و هریک از ما وظیفه داریم با 
تحمل نارسایی ها و حتی برخی ناهماهنگی ها، تا زمانی که می توانیم به اندازه ای 
موثر باشیم که بتوانیم در زندگی مردم از نظر پشت سر گذاشتن این شرایط 
موثر باشیم و با صبر و حوصله به تاشمان ادامه دهیم. اگر در سطح ملی فکر 
کنیم و تحلیل درست تاریخی داشته باشیم، فکر می کنم خیلی زود به نتیجه 
می رسیم که این دولت، مستقل از اینکه از چه کسانی تشکیل شده، چاره ای 
ندارد جز اینکه موفق باشــد. ناموفق شدن این دولت هزینه های سنگینی در 
پی خواهد داشت که این هزینه ها قابل مقایسه با آبروی علمی افرادی مانند 
بنده نیست. ما در یک دنیای ایده آل زندگی نمی کنیم. این دولت مسلما نقاط 

ضعفی دارد که بعضی از آنها هم بزرگ است.
بورس؛ اسیر دودستگی در کابینه

اعتماد
ایــن روزنامه اصاح طلب با اشــاره به وضعیت بازار ســرمایه و آینده نه 
چندان روشــن آن در دولت یازدهم، نوشته است: در شرایط کنوني برخي از 
رفتار دولت و حقوقي ها انتقاد مي کنند و معتقدند آنها آن طور که باید از بازار 
ســرمایه حمایت نمي کنند و برخي معتقدند مشکل بورس مدیریت است و 

پیکان انتقادشان به سمت سازمان بورس مي رود...
در دولت کنوني با توجه به سیاست انقباضي در پیش گرفته شده نمي توان 
انتظار داشــت بورس رونق بگیرد. در واقع اگر سیاســت دولت یازدهم مانند 
دولت آقاي احمدي نژاد انبساطي بود بطور طبیعي با تزریق نقدینگي به بورس، 
بازار سرمایه رونق مي گرفت و رشد مي کرد. ولي در شرایط کنوني که دولت 
سیاســت انقباضي در پیش گرفته نقدینگي به جاي بورس به سمت بانک ها 

مي رود و در این صورت نمي توان انتظار داشت بورس رشد کند.
از طرفي در ســاختار دولت فعلي هم دودستگي وجود دارد و براي مثال 
ممکن اســت وزیر اقتصاد قصد حمایت از بورس را داشــته باشد ولي رئیس 
کل بانک مرکزي چنین قصدي نداشته باشد و اعتقادي به حمایت از بورس 
نداشته باشد. در واقع در شرایط کنوني عما بانک ها با توجه به نرخ بهره اي 
که پرداخت مي کنند و عدم شــفافیت در حوزه کاري خود زیان ده هستند و 

چاره اي ندارند جز اینکه نقدینگي را به سمت بازارهاي سودده سوق دهند.
نارضایتی مردم از آزادسازی قیمت نان

آفتاب یزد
این روزنامــه حامی دولت درباره وضعیت نان پــس از عرضه به قیمت 
آزاد، اینطور گزارش داده اســت: همزمان با اجرای قانون هدفمندی یارانه ها 
نانوایی های آزادپز به تدریج در سراســر کشور تاسیس شد. یکی از مهم ترین 
اهداف از ایجاد این نانوایی ها این بود که متناســب با افزایش قیمت نان در 
نانوایی های آزادپز کیفیت آن هم ارتقا یابد. اما سوالی که مطرح می شود این 
اســت که آیا این هدف محقق شده است یا خیر. یک بررسی اجمالی از این 
نانوایی ها و نظرخواهی از مردم نشان می دهد که متاسفانه کیفیت بسیاری از 

نانوایی های آزادپز مطلوب نیست...
در این خصوص ابوذر ندیمی عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اسامی در گفتگو با آفتاب یزد تصریح کرد: به طور طبیعی ما در رابطه با موضوع 
هدفمندی و آزادپزی نان و اینکه کیفیت نان افزایش یابد چند هدف داشتیم: 
اول اینکه نانوایی ها خودشان را محدود به آردهایی که دولت می دهد، نکنند که 
بعد بگویند این آردها کیفیت ندارد.دوم اینکه متناسب با قیمت کیفیت افزایش 
یابد. اما اینکه الان این اتفاق می افتد یا نمی افتد حکم کلی نمی توان داد ولی 
در مجموع می توان گفت که بسیاری از اهداف از نظر کیفیت و قیمت مورد 
قبول مشتری نیست و ما باید قبول کنیم ماک در این امور نظر مردم است. 
وی افزود: مردم اعتراضاتی را درباره قیمت و کیفیت در آزادپزها و یا برابری 
قیمت و کیفیت و تناسب آنها دارند. اما در مجموع می توان گفت که ما گامی 
به جلو برداشــته ایم.البته طبیعی است که وقتی قیمت بالا می رود کیفیت 
هم باید متناســب با آن افزایش پیدا کند. ندیمی ادامه داد: نظام هدفمندی 
یارانه ها به ما این عامت را می دهد که ما باید هر چه بیشــتر وابستگی بین 
نانوا و دولت را کاهش دهیم. باید این رابطه بین دولت و نانوا به حداقل برسد.

اقتصاددرآینهرسانهها

و  مدیره  هیئــت  عضو 
ســخنگوی خرید تضمینی 
گندم بانک کشاورزی گفت: 
از فصــل برداشــت گندم 
تاکنون سه میلیون و 833 
هزار و 134 تن گندم به ارزش 
44 هزار و 693 میلیارد ریال 

خریداری شده است.
در  نظــری  حشــمت الله 
گفت وگو بــا خبرگزاری فارس، 
اظهار کرد: از ابتدای برداشــت 

تاکنون گندم کشاورزان  گندم 
به ارزش 44 هزار و 693 میلیارد 
ریال خریداری و مبلغ 35 هزار 
و 35 میلیارد ریال به حســاب 
محصول  این  تولیدکننــدگان 

واریز شده است.
وی افــزود: از دهه ســوم 
فروردین و آغاز برداشت گندم 
تاکنون سه میلیون و 833 هزار 
و 134 تن گندم در 647 مرکز 
فعال و در قالب 596 هزار و 96 

محموله خریداری شده است.
ســخنگوی خرید تضمینی 
بانک کشــاورزی با بیان اینکه 
کار خرید گندم در 30 استان در 
حال انجام است، اظهار داشت: 
گندم از اســتان های اصفهان، 
ایام، بوشــهر، تهران، خراسان 
رضوی و جنوبی و خوزســتان 
در حــال خرید اســت، ضمن 
اینکه استان خوزستان بالاترین 
مقدار فــروش گندم را تاکنون 

داشته است.
سامانه  کرد:  تصریح  نظری 
ویژه خرید تضمینی گندم بانک 
کشــاورزی در راستای سرعت 
بخشیدن به عملیات خرید گندم 
و واریز پول به حساب کشاورزان 
گندمکار توسط بانک کشاورزی 

طراحی شده است.
وی افــزود: در ســال های 
گذشــته نیز خریــد تضمینی 
گندم تا پایان سال 84 با عاملیت 

بانک کشاورزی انجام می شد.
و  مدیــره  هیئــت  عضــو 
سخنگوی خرید تضمینی گندم 
بانک کشــاورزی گفــت: پول 
گندمکاران کشور از منابع بانک 
کشاورزی به صورت آنی توسط 
ســامانه ویژه خریــد تضمینی 
گندم این بانک پرداخت می شود.

به گــزارش فــارس، طبق 
مصوبه دولت قیمت هر کیلوگرم 
گندم معمولی در ســال جاری 

1155 تومــان و قیمــت هــر 
کیلوگــرم گنــدم دوروم )ویژه 
ماکارونی و بیســکویت( 1188 

تومان است.
این گزارش می افزاید: طبق 
برآورد وزارت جهاد کشــاورزی 
در ســال زراعی جاری حدود 
11 میلیون تن گندم در کشور 
تولید و حدود هشت میلیون تن 
آن به صورت تضمینی خریداری 

می شود.

بانک کشاورزی خبر داد

خرید تضمینی 3 میلیون و 833 هزار تن گندم از کشاورزان

وزیر صنعت، معدن و تجارت 
از موافقت دولت با گران شدن 10 
درصدی قیمت لبنیات، خبر داد.

به گــزارش ایســنا، محمدرضا 
نعمــت زاده در نشســت خبری به 
مناســبت روز صنعــت و معدن، در 
مــورد حمایت از لبنیــات و تعیین 
قیمت گفت: قیمت لبنیات و به ویژه 
شیر برای دولت بسیار مهم است که 
عاقه مند به حمایت از آن هستیم اما 
از طرفی دولت می تواند یارانه پرداخت 
کند و از سوی دیگر دامداران نیز به 
حمایت نیاز دارند. در سال گذشته در 
ستاد تنظیم بازار قیمت 1440 تومان 
برای خرید هر کیلوگرم شیر خام در 

نظر گرفته شد.
نعمت زاده با تاکید بر این که تنها 
سه ماه از سال یارانه به دامداران داده 
شد، اظهار کرد: دولت امکان پرداخت 
یارانه را در ماه های دیگر نداشت و از 
سوی دیگر کارخانه ها نمی توانستند 
شیر خام را به قیمت مدنظر بخرند؛ 
لذا دولت در ســال جــاری به این 
جمع بندی رســید که بــا توجه به 
این کــه نمی توان یارانــه پرداخت 
کرد؛ بنابراین ناچارا دولت تایید کرد 
قیمت ســه قلم لبنیات شامل شیر 
معمولی، ماســت معمولی و پنیر فتا 

10 درصد افزوده شود. این کار برای 
این انجام می شود که دامداران ضرر 
نکنند و کارخانه ها پاسخگوی افزایش 

هزینه باشند.
وزیر صنعت، معــدن و تجارت 
در مورد واردات پوشاک نیز با تاکید 
بر این که مســئله ســاماندهی بازار 
پوشــاک جزو اولویت های وزارتخانه 
است، گفت: بر اســاس آمار رسمی 
در ســال گذشته شش میلیون دلار 
پوشاک وارد شد درحالی که به صورت 
غیررسمی گفته می شود آمار واردات 
به یک تا دو میلیارد دلار هم می رسد، 
لذا به زودی مقرراتی تصویب می کنیم 
که بر اســاس آن اصناف حق فروش 

کالاهای غیرمجاز را ندارند.
وزیر صنعــت همچنین در این 
نشســت با اشــاره به نتایــج توافق 
احتمالی ایران و 1+5 گفت: احتمال 
دارد حجــم واردات بــه صورت غیر 

پیش بینی شده افزایش پیدا کند.
قیمت های جدید

 از دیروز اعمال شد
رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی 
گاوداران از اعمال قیمت های جدید 

لبنیات خبر داد.
سیداحمد مقدسی در گفت وگو با 
مهر اظهار داشت: اخیرا جلسه ای به 

ریاست محمد شریعتمداری، معاون 
اجرایی رئیس جمهور برگزار شد که 
در این جلسه مســئولان دیگری از 
جمله وزیر جهاد کشاورزی و معاونان 
وی، معــاون وزیــر صنعت، معدن و 
تجارت و مسئولان سازمان حمایت 

از مصرف کننده نیز حضور داشتند.
وی اضافه کرد: در این جلســه 
مقرر شــد کارخانجات صنایع لبنی 
شیرخام را به قیمت 1440 تومان از 
دامداران خریداری کنند و در مقابل 
این اقدام، دولت بــه آنها اجازه داد 

که قیمت سه کالای پرمصرف شیر، 
ماســت و پنیر را حداکثر 10 درصد 

افزایش دهند.
مقدســی با بیــان اینکه مصوبه 
خرید شــیر خام بــه قیمت 1440 
تومان قرار است از دوازدهم خردادماه 
اجرایی شــود، گفــت: همچنین به 
کارخانجات اجازه داده شد از دیروز 
قیمت محصولاتشــان را 10 درصد 

افزایش دهند.
موافق اقدام دولت نیستم

در همین حال مدیرعامل اتحادیه 

فرآورده هــای لبنی با بیــان اینکه 
صنایع لبنــی موافــق افزایش نرخ 
لبنیات نیستند، گفت: افزایش قیمت 
لبنیــات باعث کاهش دوباره مصرف 
فرآورده های لبنی می شود و به صاح 

صنایع و مصرف کنندگان نیست.
محمدرضا اسماعیلی در گفت وگو 
با تسنیم با اعام این خبر، افزود: اقدام 
اخیر دولت در افزایش 10 درصدی 
قیمت لبنیات بدون اعمال نظر صنایع 
لبنی بوده است به طوری که در جلسه 
اخیر که میزان افزایش قیمت لبنیات 

با ریاست محمد شریعتمداری، معاون 
اجرایی رئیس جمهور برگزار شــد از 
صنف مربوطه برای حضور در جلسه 

دعوت به عمل نیامده بود.
اتحادیه  کرد:  خاطرنشــان  وی 
فرآورده هــای لبنی در این خصوص 
بسته پیشنهادی به دولت داد که در 
آن بــدون افزایش قیمت و پرداخت 
یارانه دولت، شرایطی در نظر گرفته 
شــده بود تا عاوه بر تامین خواست 

دامداران نرخ لبنیات ثابت بماند.
فرآورده های  اتحادیه  مدیرعامل 
لبنی، ادامه داد: شرایط فعلی )افزایش 
10 درصدی قیمــت لبنیات( باعث 
کاهش مصرف ســرانه شــیرخام از 
میزان فعلی می شــود و همچنین با 
کاهش قــدرت خرید مردم صدمات 
جبران ناپذیری برروی ســامت آنها 

خواهد داشت.
وی با بیان اینکه افزایش قیمت 
فرآورده هــای لبنی ســرعت خروج 
لبنیات از ســفره مردم را تســریع 
می بخشــد، اظهار داشــت: قبل از 
افزایش قیمت شــیر خام نیز بخشی 
از شــیرخام تولیدی دامــداران به 
خاطر عدم کشش صنایع لبنی ناشی 
از کاهش قــدرت خرید مردم، برای 

صادرات تبدیل به شیر خشک شد.

نعمت زاده:

دولت قیمت لبنیات را 10 درصد گران کرد

سخنرانی
در ادامــه برنامه هــای تبلیغــی مــاه مبارک 
رمضان شــبها دهه دوم یک ساعت بعد از افطار 
نمازجماعت در مسجد قمربنی هاشم)ع( واقع در 
خیابان دلاوران- خیابان والائیان جنوبی اقامه و 
بعد از اتمام نماز دانشمند محترم حجت الاسلام 
والمسلمین فرقانی خراســانی افاضــه فیض 

می فرمایند.
الاحقر سوری       

امام جماعت مسجد قمر بنی هاشم)ع(

قیمت بازارنوع سکه
916500سکه تمام طرح جدید
908000سکه تمام طرح قدیم

464000نیم سکه
259000ربع سکه

170000گرمی
93107هر گرم طای 18 عیار

نوع ارز
3335دلار
3735یورو
5210پوند

906درهم

شاخص بورس تهران در ادامه روند نزولی خود دیروز هم 510 واحد 
ریزش کرد.

به گزارش ایســنا، بورس تهران که در هفته گذشته روند رو به رشدی را در 
پیش گرفته و درصدد جبران زیان سهامداران برآمده بود، در معامات روز شنبه 

وارد کانال نزولی شد و در معامات دیروز از نفس افتاد.
در معامات یکشنبه بورس تهران تب فروش دوباره افزایش پیدا کرد و با افت 

قیمت سهام شرکت ها شاخص بورس با افت 510 واحدی مواجه شد.
در بازار یکشنبه اکثر شرکت های بورسی روند منفی به خود گرفتند و همانند 
روز شنبه شرکت های پالایشگاهی و بانکی موجبات ریزش شاخص بورس را فراهم 
کردند به طوری که پالایشگاه بندرعباس، بانک ملت، صادرات، پالایشگاه اصفهان، 
هلدینگ خلیج فارس،  پتروشیمی خارک، ایران خودرو، تاپیکو، کشتیرانی، سایپا، 

بانک تجارت و مپنا از شرکت های تاثیرگذار در افت شاخص بورس بودند.
همچنین شــرکت هایی همچون پاکشو، صنایع ریخته گری و بانک صادرات 
از بیشــترین تقاضای خرید برخوردار شده و پارس خودرو، گلوکوزان و پالایشگاه 

بندرعباس بیشترین تقاضای فروش را به خود اختصاص دادند.
روند کاهشــی قیمت سهام شرکت ها و میل ســهامداران به فروش موجب 
کاهش ارزش و حجم معامات شــد به طوری که در بازار یکشنبه 374 میلیون 
سهم به ارزش 76 میلیارد تومان داد و ستد شد و ارزش بازار سرمایه به 280هزار 

میلیارد تومان رسید.

ریزش 510 واحدی شاخص بورس

شورای عالی بیمه در راستای تعمیق و گسترش نظارت بر شرکت های 
بیمه، آیین نامه نحوه احراز صلاحیت حرفه ای کارکنان کلیدی و عملیاتی 

مؤسسات بیمه را تصویب کرد.
براساس این آیین نامه، بیمه مرکزی جمهوری اسامی ایران به عنوان نهاد ناظر 
موظف به اعمال مواد این آیین نامه در انتخاب و انتصاب مدیران شرکت های بیمه 

دولتی و خصوصی اعم از مستقیم و غیرمستقیم خواهد بود.
مطابق این آیین نامه، منظور از کارکنان کلیدی، مدیر ارشــد )اعضای هیئت 
مدیره، مدیرعامل، قائم مقام و معاون فنی مدیرعامل(، مســئول فنی )هر یک از 
رشته های بیمه مستقیم، بیمه اتکایی، اکچوئر(، مسئول امور مالی یا کنترلی)مدیران 
ســرمایه گذاری، مالی و ریســک( مؤسســه بیمه اســت که عاوه بر دارا بودن 
صاحیت های حرفه ای و عمومی باید متناســب با پست سازمانی، 5 تا 12 سال 
تجربه بیمه ای،  حداقل مدرک کارشناسی در یکی از رشته های بیمه، آمار بیمه، 
اقتصاد، مدیریت، حقوق، حسابداری، مالی، مهندسی صنایع و فناوری اطاعات و 
گرایش های مربوط به این رشته و قبولی در مصاحبه تخصصی بیمه مرکزی را دارا 

باشند تا بتوانند در پست های کلیدی شرکت های بیمه فعالیت کنند.
در آیین نامه مذکور، سرپرست منطقه، رئیس مجتمع یا رئیس شعبه مؤسسه 
بیمه و سایر عناوین با مسئولیت های مشابه کارکنان عملیاتی محسوب می شوند 
که این افراد نیز باید دارای حداقل 5 سال تجربه بیمه ای مرتبط و حداقل مدرک 
کارشناســی در یکی از رشــته های بیمه، آمار بیمه، اقتصــاد، مدیریت، حقوق، 
حسابداری، مالی، مهندسی صنایع و فناوری اطاعات و گرایش های مربوط باشند، 
با این تفاوت که مسئولیت احراز صاحیت این افراد مطابق با مفاد این آیین نامه 

بر عهده شرکت بیمه است.
بیمه مرکزی به عنوان نهاد ناظر بر حســن اجرای این آیین نامه می تواند در 
مواردی چون، احراز تخلف کارکنان کلیدی از قوانین و مقررات بیمه، از دست دادن 
صاحیت حرفه ای و عمومی مطابق ماده 2 آیین نامه مذکور و ارائه هرگونه اطاعات 
کذب و خاف واقع توســط کارکنان کلیدی به بیمه مرکزی یا اکچوئران رسمی 
بیمه، با تاییدیه هیئت عامل، مجوز صاحیت حرفه ای کارکنان کلیدی را لغو کند.

گفتنی اســت، افرادی که قبل از تاریخ اباغ این آیین نامه در مؤسسات بیمه 
عهده دار یکی از ســمت های کلیدی یا عملیاتی موضوع ماده 2 آیین نامه بوده اند، 
صرفا در زمان انقضای دوره تصدی یا در صورت معرفی برای تصدی سمت جدید 
در آن موسســه بیمه و یا هر سمت کلیدی یا عملیاتی در سایر موسسات بیمه، 

مشمول ضوابط این آیین نامه خواهند بود.
این آیین نامه در قالب آیین نامه شماره 90 در 26 خرداد به تصویب رسیده 

و در 7 تیر ماه به شرکت های بیمه اباغ شده است.

با تصویب آئین نامه جدیدی
احراز صلاحیت حرفه ای مدیران بیمه 

ضابطه مند می شود

در حالی که چندی پیش شورای عالی آمار به ریاست نوبخت 
تصویب کرد که مرکز آمار تنها مرجع رسمی انتشار آمار در کشور 
باشد اما وزیر صنعت دیروز بدون اشاره به مصوبه مذکور، آمار بانک 

مرکزی را رسمی دانست.
محمدرضا نعمت زاده در نشســت خبری دیروز خود، درمورد اعتبار 
آمارهای ارائه شده از سوی بانک مرکزی و مرکز آمار با توجه به اختافشان 
درمورد رشــد صنعت گفت: قطعاً بخش صنعت از رکود درآمده است. در 
مورد میزان رشــد نیز آمار رسمی  ما بانک  مرکزی است. مرکز آمار، آمار 

سه ماهه را اعام می کند.
نعمت زاده با اشاره به اینکه مبانی آمارگیری دو دستگاه متفاوت است، 
اظهار کرد: معمولا کمی اختاف بین نتایج دیده می شود اما آمار رسمی 

مربوط به بانک مرکزی است.
این در حالی است که چندی پیش در پنجاه و دومین جلسه شورای 
عالــی آمار که با حضــور محمدباقر نوبخت رئیس ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی و رئیس شــورای عالی آمار برگزار گردید با تصویب شــورای 

عالی آمار، به تولید و انتشار آمارهای موازی در کشور پایان داده شد.

 در این جلســه نوبخت گفت: آمار رســمی کشور پس از تایید مرکز 
آمار منتشر می گردد.

همچنین رئیس مرکز آمار نیز با اشاره به این مصوبه شورای عالی آمار 
اظهار داشت: از این پس فقط این مرکز  مسئول و مرجع انتشار آمار رسمی 

از جمله نرخ تورم، نرخ رشد اقتصادی و نرخ بیکاری است.
این تفاوت در اعام آمار رسمی نشان می دهد در خود مجموعه دولت 
نیز اتفاق نظر درباره آمار رسمی کشور وجود ندارد و کماکان اعضای دولت 

مرجع آمار رسمی را متفاوت می دانند.

اختلاف دولتی ها درباره مرجع رسمی آمار
تورم تولیدکننده در ماه گذشــته نسبت به اردیبهشت ماه 

1/7درصد افزایش یافت.
به گزارش ایســنا، آمارهای بانک مرکزی نشان می دهد که شاخص 
بهای تولیدکننده در ایران در خرداد ماه 1394 به عدد 214/7 رسید که 

بیانگر تورم 1/7 درصدی ماهانه این بخش است.
شاخص بهای تولیدکننده در ایران در دوازده ماه منتهی به خردادماه 
1394 نسبت به 12 ماه منتهی به خرداد ماه 1393 به میزان 12درصد 

افزایش نشان می دهد که بیانگر نرخ 12 درصدی تورم در تولید است.
این در حالی اســت که تورم نقطه به نقطه بخش های تولیدی یعنی 
تغییرات شــاخص در خرداد نسبت به ماه مشــابه سال گذشته به 7/5 

درصد رسیده است.
اما در بین گروه های اصلی تولیدی، تورم ماهانه در بهداشت و درمان 
بــا 5/8 درصــد بالاترین نرخ را به خود اختصاص داده اســت. گروه های 
»کشــاورزی، جنگلداری و ماهیگیری بــا 2/4 درصد« و »حمل و نقل و 
انبارداری« با دو درصد در رده بعدی قرار دارند. همچنین تورم تولید در 

بخش صنعت در خرداد ماه یک درصد افزایش یافته است.

چایکاران  اتحادیه  رئیس 
از تبدیــل برخی مزارع چای 

شمال به ویلا خبر داد.
ایرج هوسمی در گفت وگو با 
فارس گفت: قیمت پایین خرید 
برگ ســبز چای در ســال های 
گذشته منجر به رهاسازی باغات 
چــای و تبدیل آنها به خرابه های 
جنگلی شد و بخشی از این باغات 
در لاهیجــان، املــش، تنکابن و 

رامسر تبدیل به ویا شد.
وی با بیان اینکه دولت فعلی 
سیاســت های گذشــته در مورد 
صنعت چای را تغییر داد و به این 
صنعت توجه ویژه ای کرد، افزود: 
اگرچه قیمت خرید برگ ســبز 
چای در دو ســال گذشته اضافه 
شده و چایکاران دوباره با اشتیاق 
به احیای باغات خود پرداخته اند، 
اما هنوز این رقم کفاف هزینه ها 

را به طور کامل نمی دهد.
چایکاران  اتحادیــه  رئیــس 

بیان داشــت: عده ای ســودجو و 
منفعت طلب در فصل برداشــت 
چای، چای سنواتی را خریداری 
می کنند و آن را با نام چای تولید 

سال به بازار عرضه می کنند.
هوســمی افــزود: همچنین 
همین افراد سودجو چای سنواتی 
را با قیمت بسیار پایین خریداری 
کرده و آن را به مرزهای کشــور 
منتقــل می کننــد و در آنجا با 
افــزودن رنــگ و اســانس های 
ســرطان زا و در بسته بندی های 
شــکیل و با برندهای مختلف به 
عنوان چای خارجی با چندین برابر 
قیمت به فروش می رسانند و از راه 
تقلب ســودهای کان میلیاردی 

کسب می کنند.
وی با بیان اینکه سالانه حدود 
130 هــزار تن چای در کشــور 
به مصرف می رســد، افــزود: در 
گذشــته بین 50 تــا 60 درصد 
این مقــدار از چای تولید داخلی 

تامین می شد، در حالی که سال 
قبل فقط 13 هزار تن چای تولید 
شد و پیش بینی می شود، امسال 
به دلیل خشکسالی تولید کمتر از 

سال گذشته باشد.

هوســمی با بیان اینکه چای 
ایرانی عطر، طعم و کیفیت بسیار 
خوبــی دارد و از نظــر کیفیــت 
قابل مقایسه با چای های وارداتی 
نیســت، تصریح کــرد: اگر روند 

حمایت دولت در دو سال گذشته 
ادامه یابد، قطعا در سال های آتی 
این صنعت که ارث نیاکان ماست 

پابرجا می ماند.
رئیس اتحادیه چایکاران اظهار 

داشت: درآمد از راه قاچاق چای 
میلیاردی است و آن مقدار چای 
که از طریق قاچاق به کشور وارد 
می شود قابل مقایسه با آن مقداری 
که با مجوز به کشور وارد می شود، 

نیست.
وی در پاســخ به این ســوال 
که چرا چای های سنواتی معدوم 
نمی شــود، گفت: گفته می شود 
این چای ها مصارف صنعتی دارد 
و قابــل تبدیل به کافئین و لوازم 
آرایشــی است و به امید صادرات 
نگهداری می شــود، در حالی که 
دیده می شود، این چای به بهانه 
صــادرات خریداری اما با عناوین 

دیگر به کشور وارد می شود.
رئیس اتحادیــه چایکاران با 
بیان اینکه حداقل 50 هزار تن از 
چای سنواتی هنوز موجود است، 
بیان داشت: طبق برآورد سازمان 
استاندارد، چای تولیدی تا 3 سال 

قابل مصرف است.

رئیس مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی گفت: 
یک دوم ساختمان های کشور در مقابل زلزله مقاومتی ندارند.

محمد شــکرچی زاده در نشست خبری خود به موضوع زلزله و 
اهمیت توجه آن در ساختمان سازی اشاره کرد و افزود: از یک میلیون 
پاک ســاختمانی در تهران 200 هزار پاک در بافت فرسوده قرار 

دارد.
وی اضافه کرد: از حدود 20 میلیون ساختمان کشور، 11 میلیون 
ساختمان به صورت »بنایی« ساخته شده است که در مقابل زلزله 

مقاومتی ندارند.
به گزارش فارس، رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی 
بیان کرد: نرم افزاری در محیط وب راه اندازی کرده ایم مبنی بر اینکه 

میزان آسیب حاصل از زلزله در هر استان مشخص می شود.
وی توضیح داد: مدیر یک استان می تواند در این نرم افزار میزان 
زلزله را مشــخص کند و در فضای مجازی نحوه تخریب، شدت و 

شتاب زلزله بر اساس منطقه و نوع خاک را بشناسد.
وی بیان کرد: از سال 1388 کمیته راهبردی مقاوم سازی با حضور 

اساتید دانشگاه فعال شد و هر دستورالعمل در حوزه مقاوم سازی در 
دستور کار قرار گرفت.

شــکرچی زاده بیان کرد: در شــرایط فعلی و با توجه به افزایش 
قیمت قیر موضوع اســتفاده از رویه بتنی به جای آسفالت مد نظر 

قرار گرفته است.
رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی با تاکید بر اینکه 
رویه بتنی از نظر دوام توجیه پذیرتر است، اظهار داشت: وزارت راه 

هدف گذاری کرده است که 10 درصد رویه جاده ها بتنی شود.

رئیس اتحادیه چایکاران:

بسیاری از باغات چای شمال به ویلا تبدیل شده است

بر اساس آمارهای بانک مرکزی

تورم تولید افزایش یافت

یک تولیدکننــده، بزرگ ترین معضل تولید را نه تحریم بلکه 
کاغذ بازی های دولتی دانست.

محمدحسن کاظمی، تولیدکننده ظروف تفلون و نچسب در گفت وگو 
با »نســیم« بیان داشت: ما دائما در حال رسیدگی به بحث های اداری و 
نامه نگاری هستیم، چک های برگشتی در بازار بسیار زیادتر از گذشته شده و 
تولیدکننده های بخش خصوصی نیز هیچ حمایتی از سوی دولت نمی شوند.
وی تاکیــد کرد: تولیدکننده ها نه تنها هیچ باری بر روی دوش دولت 
نمی گذارند، بلکه حتی باری هم از روی دوش آن برمی دارند،  اما متاسفانه 
باید دائما در حال رسیدگی به بحث های اداره  جاتی و نامه نگاری های بیهوده 

باشند و انرژی خود را برای این چنین کارهایی صرف کنند.
این تولیدکننده اضافه کرد: ما هم می توانســتیم پول خود را در بانک 
بگذاریم و ســودش را دریافت کنیم، اما این کار را نمی کنیم تا چرخی از 

چرخ های این مملکت بچرخد، روا نیســت در شرایطی که تولیدکننده از 
سوی دولت حمایت نمی شود موانعی هم برای تولیدش ایجاد کنند.

کاظمی با بیان این مطلب که گاهی برای گرفتن یک مجوز از وزارت 
صنایع باید یک سال دوندگی داشته باشم، افزود: متاسفانه همین سیستم 
اداره جاتــی دولت و انرژی که از ما برای یک برگه کاغذ می گیرند یکی از 

بزرگترین معضات ما است.
وی در رابطه با بازار ظروف تفلون و نچسب گفت: بازار تولید و فروش 
ظروف تفلون در سال گذشته خیلی بهتر از امسال بود، اما در حال حاضر 

فروش بسیار پایین آمده و بازار در رکود شدید به سر می برد.
این تولیدکننده اظهار داشت: چک های برگشتی زیاد شده و بسیاری 

از کارخانه ها در حال ورشکستگی هستند.
کاظمی افزود: ما در تامین مواد اولیه مشــکل چندانی نداریم، زیرا در 

هر شــرایط این مواد را می توان از بیرون کشور وارد کرد، تفلون و شیشه 
را از خارج از کشور وارد می کنیم اما آلومینیوم و برخی از مواد دیگر را از 

داخل کشور تهیه می کنیم.
کاظمــی ادامــه داد: آلومینیوم از جمله موادی اســت که در بورس 
قیمت گذاری می شــود، بر روی قیمت آن مــواردی از جمله قیمت دلار 
تاثیرگذار اســت. از طرفی ارزش افزوده و مــوارد دیگری بر روی قیمت  

آلومینیوم کشیده می شود اما اینها مشکلی ندارند.
وی خاطرنشان کرد: آن چیزی که در بحث قیمت آلومینیوم مهم است 
افزایش 15 درصدی است که برای رقابت می گذارند، یعنی هر کس بیشتر 
بخرد، آلومینیوم را به آن می دهند در صورتی که این کار اصا درست نیست 
و باید بدون چنین کارهایی آلومینیوم را با قیمت واقعی خود به دســت 

تولیدکننده برسانند تا در نهایت قیمت اجناس هم بالا نرود.

تعیین محدودیت سرعت برای حمل و نقل عمومی برون شهری، 
از موضوعات مطرح شــده در نشست شصت و یکم کمیسیون ایمنی 

راه ها بود.
 به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، 
در نشست کمیسیون ایمنی راه ها، به برنامه ریزی برای دور دوم سفرهای تابستانی 
تاکید شد تا دستگاه های مربوط به ویژه صدا و سیما همکاری و اطاع رسانی های 

لازم را در این خصوص انجام دهند.
همچنین لزوم نظارت بیشتر بر ناوگان حمل و نقل عمومی اعم از معاینه 
فنی، صدور صورت وضعیت آناین و آموزش رانندگان مورد تأکید قرار گرفت.

عباس آخوندی وزیر راه و شهرســازی در پایان این جلســه با جمع بندی 
موضوعات مطرح شــده در نشست به موضوع تجدیدنظر در زمان بندی معاینه 
فنی حمل و نقل عمومی که یکی از موضوعات مطرح شده در جلسه کمیسیون 
ایمنی راه ها بود اشــاره کرد و گفت: در حال حاضر براساس مصوبه دولت انواع 
خودروهای شخصی و عمومی صفر کیلومتر تا 5 سال نخست از دریافت معاینه 
فنی معاف هســتند که این میزان باید برای وسایل نقلیه عمومی تجدید نظر 

شود تا قواعد مکمل برای این مصوبه تدوین شود.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه کارگروه ناوگان کمیسیون ایمنی راه ها 
موضوع تجدید نظر در زمان بنــدی معاینه فنی انواع خودروهای حمل و نقل 
عمومی را بررسی کند و پیشنهادهای خود را در جلسه آینده کمیسیون ارائه 
دهــد، گفت: به عنوان مثل می توانیم دریافت معاینه فنی برای وســایل نقلیه 
سنگین را از 5 سال به 2 سال کاهش دهیم، ضمن آنکه بعد از اتمام این مدت 
فواصل زمانی کوتاه 4 تا 6 ماهه برای دریافت معاینه فنی مجدد می توان در نظر 
گرفت که البته همه این موارد با در نظر گرفتن پارامتر زمان بندی و همچنین 
پارامتر کیلومتر باید در کارگروه یادشده بررسی و پیشنهادهای مربوطه در جلسه 

بعدی کمیسیون مورد بررسی قرار گیرد.
آخونــدی ادامــه داد: این مقررات نه تنها برای وســایل نقلیه ســنگین 
بلکه می تواند مشــمول ســایر نــاوگان حمل و نقل عمومی مانند ســرویس 
 ادارات، مــدارس و حتــی ســرویس جابه جایــی نیروهــای نظامی شــود.

وزیر راه و شهرسازی درباره پیشنهادی از سوی نماینده وزارت کشور مبنی بر 
تعیین محدودیت سرعت برای ناوگان حمل و نقل عمومی تا سقف 100 یا 105 
کیلومتر بر ساعت برای تردد برون شهری گفت: برای این بخش کارگروه ناوگان 
کمیسیون نیز گزارشی را تهیه کند و در آن ضمن بررسی وضعیت محدودیت 

سرعت در سایر کشورها، آثار آن نیز مورد بررسی قرار گیرد.
آخوندی افزود: گزارش کارگروه یادشده درباره تعیین محدودیت سرعت برای 
ناوگان حمل و نقل برون شهری متناسب با وضعیت جغرافیایی کشور تهیه شود تا 
 در جلسات بعدی کمیسیون ایمنی راه ها مورد بحث و تصمیم گیری قرار گیرد.

وزیر راه و شهرسازی خواستار شد
 تعیین محدودیت سرعت  برای

 ناوگان حمل و نقل عمومی برون شهری

یک تولیدکننده ظروف:

کاغذ بازی  های دولتی بزرگ ترین معضل تولیدکنندگان است

رئیس مرکز تحقیقات راه و شهرسازی:

یک دوم ساختمان های کشور در مقابل زلزله مقاومتی ندارند
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